

SOCIÉTÉ DES NATIONS

*Recueil des Traités et des Engagements
Internationaux enregistrés par le Secrétariat
de la Société des Nations.*

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the
League of Nations.*

SOCIÉTÉ DES NATIONS

Recueil des Traités

*et des Engagements Internationaux enregistrés par le
Secrétariat de la Société des Nations.*

VOLUME VII**1921-1922****NUMÉROS 1, 2 et 3**

TABLE DES MATIÈRES.

	Pages
No. 171. — Albanie, Autriche, Belgique, Bolivie, Bulgarie, etc. :	
Convention et Statut sur la liberté du transit. Barcelone, le 20 avril 1921	11
No. 172. — Albanie, Autriche, Belgique, Bolivie, Bulgarie, etc. :	
Convention et Statut sur le régime des voies navigables d'intérêt international. Barcelone, le 20 avril 1921	35
No. 173. — Albanie, Belgique, Chili, Danemark, Empire Britannique, etc. :	
Protocole additionnel à la Convention sur le régime des voies navigables d'intérêt international. Barcelone, le 20 avril 1921	65
No. 174. — Albanie, Autriche, Belgique, Bolivie, Bulgarie, etc. :	
Déclaration portant reconnaissance du droit au pavillon des Etats dépourvus de littoral maritime. Barcelone, le 20 avril 1921	73
No. 175. — Pologne et Roumanie :	
Convention d'alliance défensive signée à Bucarest, le 3 mars 1921	77
No. 176. — Pays-Bas et Venezuela :	
Traité concernant le rétablissement des relations diplomatiques entre les Pays-Bas et les Etats-Unis du Venezuela (et échange de notes y relatif), signé à Caracas, le 11 mai 1920	85
No. 177. — Suède et Tchécoslovaquie :	
Echange de notes comportant un arrangement relatif à l'échange de notifications concernant les aliénés. Marienbad, le 28 juin et Prague, les 22 juillet et 7 septembre 1921 ...	97
No. 178. — Bulgarie et Pays-Bas :	
Echange de notes concernant l'importation en Bulgarie des marchandises provenant des Pays-Bas. Sofia, les 23 septembre, 30 octobre, 3 et 13 novembre 1920	107
No. 179. — Espagne et Pays-Bas :	
Echange de notes concernant la prolongation de la déclaration du 12 juillet 1892, modifiée par celle du 13 novembre 1899, réglant les relations commerciales entre les deux pays. La Haye, les 19 et 24 mars 1921	115

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publication of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the League of Nations.*

VOLUME VII

1921-1922

NUMBERS 1, 2 and 3

TABLE OF CONTENTS.

	Pages
No. 171. — Albania, Austria, Belgium, Bolivia, Bulgaria, etc.:	
Convention and Statute on Freedom of Transit. Barcelona, April 20, 1921	11
No. 172. — Albania, Austria, Belgium, Bolivia, Bulgaria, etc.:	
Convention and Statute on the Regime of Navigable Waterways of International Concern. Barcelona, April 20, 1921	35
No. 173. — Albania, Belgium, Chile, Denmark, British Empire, etc.:	
Additional Protocol to the Convention on the Regime of Navigable Waterways of International Concern. Barcelona, April 20, 1921	65
No. 174. — Albania, Austria, Belgium, Bolivia, Bulgaria, etc.:	
Declaration recognising the Right to a Flag of States having no Seacoast. Barcelona, April 20, 1921	73
No. 175. — Poland and Roumania:	
Convention for a Defensive Alliance, signed at Bucarest March 3, 1921	77
No. 176. — The Netherlands and Venezuela:	
Treaty concerning the Re-establishment of Diplomatic Relations between the Netherlands and the United States of Venezuela (and exchange of notes relating thereto), signed at Caracas on May 11, 1920	85
No. 177. — Sweden and Czechoslovakia:	
Exchange of Notes constituting an Agreement concerning the Exchange of Notifications with regard to persons of Unsound Mind. Marienbad, June 28, and Prague, July 22 and September 7, 1921	97
No. 178. — Bulgaria and the Netherlands:	
Exchange of Notes with regard to the Importation into Bulgaria of Goods coming from the Netherlands. Sofia, September 23, October 30, November 3 and 13, 1920	107
No. 179. — Spain and the Netherlands:	
Exchange of Notes concerning the Prolongation of the Declaration of July 12, 1892, as modified by the Declaration of November 13, 1899, regulating the Commercial Relations between the two Countries. The Hague, March 19 and 24, 1921	115

	Pages
No. 180. — Espagne et Pays-Bas :	
Echange de notes concernant le règlement provisoire des relations commerciales entre les deux pays. Madrid, les 16 et 24 juin 1921	121
No. 181. — Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande et Suède :	
Echange de notes comportant un arrangement relatif à l'échange de notifications concernant les aliénés. Londres, les 25 mai, 29 juillet et 21 septembre 1921.	127
No. 182. — Bulgarie et Suède :	
Echange de notes réglant les relations commerciales et économiques entre les deux pays. Constantinople et Sofia, le 30 septembre 1921	137
No. 183. — Portugal et Suède :	
Echange de notes comportant un arrangement relatif à l'échange de notifications concernant les aliénés. Madrid, le 4 juillet 1921, et Lisbonne, le 20 septembre 1921	143
No. 184. — Etats-Unis d'Amérique et Autriche :	
Traité de Paix. Signé à Vienne, le 24 août 1921	155
No. 185. — Autriche et Pologne :	
Accord au sujet de la conclusion d'une convention relative au traitement des ressortissants, sociétés et personnes civiles des deux Etats, en ce qui concerne les biens leur appartenant sur les territoires de l'autre partie contractante, et notamment aux mesures préparatoires en vue de l'établissement de l'impôt sur le capital, signé à Vienne le 9 janvier 1920	163
No. 186. — Autriche et Pologne :	
Convention additionnelle à la Convention du 17 mars 1920, concernant l'échange de marchandises entre la République d'Autriche et la République de Pologne, signée à Varsovie, le 8 janvier 1921	181
No. 187. — Allemagne et Hongrie :	
Convention commerciale provisoire, signée à Berlin le 1 ^{er} juin 1920	207
No. 188. — Bulgarie et Hongrie :	
Echange de notes concernant le règlement des relations commerciales et économiques entre ces deux pays. Sofia, le 3 septembre 1921	229
No. 189. — Hongrie et Suisse :	
Echange de notes concernant l'extension à la Hongrie de la validité du Traité de commerce conclu entre la Suisse et l'ancienne monarchie Austro-Hongroise le 9 mars 1906 (Berne, les 21 et 25 février 1920), et Arrangement conclu par échange de notes entre ces deux Gouvernements, relatif à la dénonciation de l'accord susmentionné. Berne, les 16 et 22 mars 1921	235
No. 190. — Roumanie et Suède :	
Echange de notes portant renouvellement de la Convention internationale sur le transport des marchandises par chemin de fer, signée à Berne le 14 octobre 1890, ainsi que des actes qui la complètent. Stockholm les 21 et 25 novembre 1921	247
No. 191. — Etats-Unis d'Amérique et Portugal :	
Arrangement prorogeant la Convention d'arbitrage du 6 avril 1908, signé à Lisbonne le 14 septembre 1920	253

	Pages
No. 180. — Spain and the Netherlands:	
Exchange of Notes concerning the provisional regulation of Commercial Relations between the two countries. Madrid, June 16 and 24, 1921	121
No. 181. — United Kingdom of Great Britain and Ireland and Sweden:	
Exchange of Notes constituting an Agreement concerning the Exchange of Notifications with regard to persons of Unsound Mind. London, May 25, July 29 and September 21, 1921	27
No. 182. — Bulgaria and Sweden:	
Exchange of Notes regulating the Commercial and Economic Relations between the two countries. Constantinople and Sofia, September 30, 1921	137
No. 183. — Portugal and Sweden:	
Exchange of notes constituting an Agreement concerning the exchange of notifications with regard to persons of Unsound Mind. Madrid, July 4, 1921, and Lisbon, September 20, 1921	143
No. 184. — The United States of America and Austria:	
Peace Treaty. Signed at Vienna, August 24, 1921	155
No. 185. — Austria and Poland:	
Agreement relating to the conclusion of a Convention regulating the treatment to be accorded to their respective nationals, companies and corporate bodies with regard to property owned by them in the territory of the other party, and with reference to measures introduced with a view to a levy on capital. Signed at Vienna, January 9, 1920 ...	163
No. 186. — Austria and Poland:	
Supplementary Agreement to the Convention of March 17, 1920, with regard to the exchange of goods between the Austrian and Polish Republics, signed at Warsaw, January 8, 1921	181
No. 187. — Germany and Hungary:	
Provisional commercial Agreement, signed at Berlin, June 1, 1920	207
No. 188. — Bulgaria and Hungary:	
Exchange of Notes concerning the regulation of Commercial and Economic relations between those two Countries. Sofia, September 3, 1921	229
No. 189. — Hungary and Switzerland:	
Exchange of Notes with regard to the extension to Hungary of the validity of the Commercial Treaty concluded between Switzerland and the former Austro-Hungarian Monarchy on March 9, 1906 (Berne, February 21 and 25, 1920), and Agreement concluded by Exchange of Notes between the two Governments with regard to the denunciation the of above-mentioned Agreement. Berne March 16 and 22, 1921	235
No. 190. — Roumania and Sweden:	
Exchange of Notes renewing the International Convention for the Transport of goods by rail, signed at Berne on October 14, 1890, together with all the relevant acts. Stockholm, November 21 and 25, 1921	47
No. 191. — United States of America and Portugal:	
Agreement extending the Arbitration Convention of April 6, 1908, signed at Lisbon, September 14, 1920	253